

Restorative
Justice
Week 2021
November 21-28

Inspiring
innovation

WHEREAS, in the face of crime or conflict, restorative justice offers a philosophy and approach that views these matters principally as harm done to people and relationships; and

WHEREAS, restorative justice is a non-adversarial, non-retributive approach to justice that emphasizes healing in victims, accountability of offenders, and the involvement of citizens in creating healthier, safer communities.

WHEREAS, this year's theme for Restorative Justice Week is "**Inspiring Innovation**", it is an opportunity to learn about restorative justice, educate and celebrate along with other communities across the country during the week.

THEREFORE, I, _____, do hereby
(Title and Name),

proclaim November 21 - November 28, 2021 as Restorative Justice Week in the

_____ of _____.
(type of municipality) (name of municipality)

**Semaine de
la justice
réparatrice
2021
21-28 novembre**

Au cœur de l'**innovation**

ATTENDU QUE, face au crime et au conflit, la justice réparatrice offre une philosophie et une approche qui voit en ces questions principalement un tort causé à des personnes et à des relations;

ATTENDU QUE, la justice réparatrice est une approche non conflictuelle et non punitive qui met l'accent sur le rétablissement des victimes, la responsabilisation des délinquants et la participation des citoyens, de manière à créer des collectivités plus saines et plus sûres.

ATTENDU QUE, cette année, le thème de la Semaine de la justice réparatrice, « **Au cœur de l'innovation** », donne l'occasion d'apprendre sur la justice réparatrice et de s'éduquer et de célébrer avec d'autres communautés partout au pays pendant la semaine.

PAR CONSÉQUENT, je, _____,
(titre et nom)

proclame par la présente, la semaine du 21 au 28 novembre 2021,

Semaine de la justice réparatrice à/au

(type et nom de la municipalité)